
Aan de raadscommissie DSO van de gemeente Súdwest-Fryslân 
Betreft: Kadernota Energiebronnen 
 
Woudsend, 18 maart 2025 
 
Geachte commissieleden, 
 
Graag brengen wij als Energiecoöperatie Duurzaam Woudsend het volgende onder uw aandacht. 
 
Helaas zijn wij niet in de gelegenheid om vanavond aanwezig te zijn en mondeling in te spreken bij 
het agendapunt Kadernota Energiebronnen. Vandaar dat wij in deze brief een aantal punten uit de 
nota en raadsvoorstel aan de orde willen stellen.  
 
In het algemeen hebben wij op meerdere onderdelen moeite met de terughoudendheid en afwijzing 
van zonnevelden en windparken en de te eenzijdige focus op de collectieve warmtelevering. Dit heeft 
mede tot gevolg gehad dat ons goed onderbouwde voorstel voor een “Energietuin/Sinnefjild 
Woudsend e.o.” vorig jaar is afgewezen. Wij willen wij constructief en positief blijven werken aan 
duurzame energievoorziening en projecten in Woudsend e.o. Daarom de volgende aandachtspunten: 
 

1. Het eerste en belangrijkste punt uit de Kadernota betreft de onbegrijpelijke afwijzing van het 
vervangen van bestaande windmolens en/of dorpsmolens. Wij sluiten daarbij aan op de  
gezamenlijke brief van de energiecoöperaties binnen Súdwest-Fryslân. 
Voor Woudsend is dit een actuele en belangrijke zaak. Ter toelichting het volgende: 
 
De EDW is deelnemer aan het Programma Dorpsmolens Fryslân en is inmiddels gestart met 
de haalbaarheidsstudie. Hiervoor is gelukkig van zowel door provincie als gemeente 
financiële steun verleend.  
De Kadernota Energiebronnen stelt dat er geen nieuwe grondgebonden 
zonnestroomprojecten en windprojecten worden toegestaan. Het vervangen van een 
bestaande windmolen wordt vaak gezien als een nieuw project, omdat er immers een nieuwe 
omgevingsvergunning nodig is. Dit betekent dus indirect dat de Kadernota Energiebronnen 
ook geen vervanging van bestaande windmolens meer wil.  
Wij begrijpen echter niet waarom bestaande molens en/of dorpsmolen niet vervangen 
zouden mogen worden. Deze gemeentelijke ambitie, staat ook haaks op de provinciale visie 
en regelgeving. 
De EDW vraagt daarom de Kadernota Energiebronnen zodanig aan te passen dat duidelijk 
vermeld staat dat vervanging van bestaande windmolens mogelijk blijft tot een maximale 
tiphoogte van 100 meter, zoals het provinciaal windbeleid toelaat. 
 

2. Het tweede punt betreft de magere communicatie vanuit de gemeente over deze Kadernota: 
*Op 18 september 2024 is op het kwartaaloverleg met de energiecoöperaties gemeld, dat de 
gemeente Súdwest-Fryslân werkte aan een kadernota Energiebronnen. 
De verwachting was dat er nog gelegenheid zou zijn in de voorfase van deze Kadernota hierbij 
een inbreng te hebben, waarmee de gemeente (ambtelijk en bestuurlijk) haar voordeel zou 
kunnen doen. Echter tussen september 2024 en maart 2025 is hierover niets mee vernomen.  
(Een eerder gepland overleg op 22 januari 2025 wordt per mail op 14 januari afgezegd.)  
*Pas op 9 maart j.l. ontvangen wij een mail, dat de Kadernota Energiebronnen er ineens is en 
op 18 maart a.s. op de agenda staat van Commissie Doarp, Stêd en Omkriten (DSO) en 
raadsvergadering op 3 april 2025. In de mail staat nog wel dat de gemeente graag ‘in gesprek’ 
wil nadat de raad de kadernota heeft vastgesteld. En dat we “voor een inbreng nog worden 
aangemoedigd in gesprek te gaan met raadsleden.”  



*Onze conclusie: De gemeente is welllicht wel blij met actieve energiecoöperaties, maar 
betrekt ze helaas niet tijdig bij beleidsvorming en -formulering. Gemiste kans, jammer!  
 
Tot slot: Omdat wij, in de koers van het beleid van de provincie, het onderzoek naar 
vervanging van dorpsmolens graag perspectiefvol willen voortzetten, hopen we dat de 
gemeente hiervoor ons ook de ruimte geeft. Dit kan door de Kadernota Energiebronnen op 
dit punt aan te passen. We vertrouwen er op dat deze vraag gehonoreerd kan worden. 
 
 
Met dank en groet, 
namens het bestuur van Energiecoöperatie Duurzaam Woudsend, 
 
Peter Kranendonk, voorzitter 
Henk van Vreumingen, secretaris 
Harmen Tjalling Holwerda, penningmeester  


